
Diumenge dia 19 de desembre, a la bibl ioteca municipal , l 'agrupació de MÉS per Porreres vàrem
organitzar una taula rodona sobre el centre de dia i els reptes dels serveis socials del nostre
poble. H i varen participar Jul ia Viedma (trebal ladora social de l 'Ajuntament), Gori Molina (director
general de dependència del Govern) i Magdalena Barceló (infermera de l 'Hospital Joan March).
Moderà la taula Marta Escoda Trobat, com a membre de MÉS.

Un dels debats més interessants que es varen produir va ser sobre el model de gestió del centre
de dia. Des del públ ic es va demanar quina institució posaria els professionals, i si es prioritzaria
els usuaris del municipi. Pel que fa a la primera qüestió, es va dir que qui rebrà les claus del centre
de dia en estar acabat serà l ’Ajuntament, que tendrà diverses opcions: entregar-ho per a una
gestió privada (amb concurs públ ic), concertar-ho amb una entitat del tercer sector (sense ànim
de lucre) o posar-hi personal propi. Pel que fa a la segona qüestió, la resposta va ser que els
usuaris seran, en la gran majoria, de Porreres, i
que amb les trenta places que hi haurà serà
suficient pels habitants del poble. Això sí,
totes les places seran per a persones amb un
grau de dependència reconegut.

La nostra idea és seguir organitzant aquest
tipus d’esdeveniments que ens ajudin a
anal itzar, reflexionar i construir coneixement
sobre aspectes rel levants per a les polítiques
locals i municipal istes que volem desenvolupar
actualment des de l ’oposició i , a partir de
2023, des del govern de l ’Ajuntament. Podeu
l legir la crònica sencera entrant a
www.mesperporreres.cat
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EL CENTRE DE DIA SERÀ SUFICIENT PER ATENDRE LES NECESSITATS DE
LES PERSONES DEPENDENTS DE PORRERES!

L’AJUNTAMENT APROVA EL CANVI DE NOM DE L'ESCOLA NOVA: CEIP
CLIMENT SERRA SERVERA

Amb aquest gest impulsat pel Claustre de Professorat de l ’Escola Nova, la comunitat educativa i el
poble de Porreres reten homenatge al mestre d’obres (i als seus famil iars) que pagà amb la vida la
seva voluntat de construir una escola públ ica. Un gest de memòria democràtica que dignifica
Porreres i serveix d’homenatge a totes les víctimes de la repressió. Al ple de setembre, els regidors
de MÉS varen agrair la iniciativa a tota la gent que ha l lu itat durant tants anys per fer possible
aquests reconeixements tan necessaris.



Lluís Apesteguia i Jaume Alzamora, candidats
de MÉS!
El resultat de les votacions de les primàries de
MÉS al nostre poble va ser el següent: al
Parlament Lluís Apesteguia 84 vots; Maria
Ramon, 3 vots. Al Consel l : Bel Busquets, 61 vots;
Jaume Alzamora, 24 vots. En blanc, 2 vots. En
total , hi participaren 87 persones
presencialment, i al voltant d’unes 50 de forma
telemàtica. El resultat global de Mal lorca donà la
victòria a Lluís Apesteguia per encapçalar la
l l ista de MÉS al Parlament el 2023, i a Jaume
Alzamora per la l l ista del Consel l . Enhorabona a
totes les persones candidates! !

L’IES Porreres i la ronda
Ple rere ple demanam informació a l ’equip de
govern sobre les modificacions de les normes
urbanístiques que s’han anat aprovant aquest
darrer any i escaig sobre l ’ampliació de l ’Institut i
sobre el tram de ronda que falta construir.
També hem pressionat contínuament al Consel l
Insular perquè sigui ràpid a l ’hora de tramitar
aquestes modificacions a fi que es pugui
redactar aviat el projecte d’ampliació i el
projecte de ronda.

Es dona compliment a la moció de MÉS per
bonificar l’IBI per instal·lació de plaques
d’autoconsum
El passat mes de gener, MÉS per Porreres va
presentar una moció demanant aquesta
bonificació (també la de l 'impost sobre
construccions, instal ·lacions i obres -ICIO), que
va sortir aprovada. Al ple de novembre, s'aprovà
la mesura, que en resum consisteix en la
bonificació del 50 % de l 'IBI dels habitatges que
instal ·l in plaques fotovoltaiques d’autoconsum,
fins a un màxim de 300 euros durant tres anys, i
un 95 % de bonificació de l 'ICIO. A les finques de
pisos, fins a un 5 % de bonificació de l 'IBI per
estructures comunitàries. S’ha de tenir en
compte que hi ha subvencions del Govern
autonòmic per aquests tipus d’instal ·lacions que
facil iten un consum energètic responsable.

Exigim facilitar l’accés a la banca i garantir el
servei de Correus
Al ple de ju l iol presentàrem mocions per facil itar
l ’accés a la banca a la gent gran, protegir els
l locs de trebal l i garantir la presència d’oficines
bancàries al poble; i la defensa del servei públ ic

de Correus. Sobre el primer tema vàrem
plantejar la necessitat que el Govern d’Espanya
declari els serveis de caràcter financer i bancari
com a servei públ ic, que les entitats financeres
mantenguin els l locs de feina amenaçats pels
ERO i que les entitats financeres reforcin els
recursos per poder oferir un servei adequat,
durant tot l ’horari d’oficina, per cobrir les
necessitats dels usuaris i garantir la presència
d’oficines bancàries al poble de Porreres.

Pel que fa a la segona moció, en vista de la
proposta que fa l ’Estat de privatitzar lentament
un servei públ ic com Correus, vàrem plantejar
que l ’Ajuntament exigeixi garantir la prestació
dels serveis postals i la seva permanència al
nostre municipi, afrontar la cobertura dels l locs
de feina suprimits a l ’oficina de Porreres,
mantenir la qual itat de les condicions laborals,
garantint una planti l la amb prou personal , i
finalment assegurar la prestació del servei postal
cinc dies a la setmana. Les dues mocions foren
aprovades per tothom menys el PP.

Ens preocupa la pobresa infantil
Volem mostrar la nostra preocupació davant el
problema sistèmic de la pobresa infanti l , que –
sense tenir en compte dades de serveis socials –
segons les darreres dades, és d’un 30’6 % al
nostre municipi. Correspon a administracions
supramunicipals ajudar a canviar el model i
garantir feines estables i ben remunerades per
evitar situacions famil iars de vulnerabil itat.
Gràcies als serveis socials i a entitats com
Càritas, la real itat és que aquestes dades són
mil lors.

El Polígon com a oportunita
Seria molt positiu pel poble que l ’Ajuntament
reservàs una de les parcel ·les del polígon
industrial per fer-hi una nau diàfana que serveixi
com a l loc de reunió per a entitats i particulars,
fins i tot perquè els grups de joves i no tan joves
puguin l logar-lo per fer-hi concerts i festes.

És cert que al poble segueix mancant una sala
d’actes que pugui acol l ir entre 50 i 100
espectadors, que sigui més gran que l ’escorxador
i la sala pol ivalent, i més petit que l ’auditori .
Potser el polígon és massa al lunyat per fer
aquest espai, però s’hi hauria de trobar un l loc
adient.



MARCAR LES PRIORITATS

Sebastià Lliteres Lliteres

La política són prioritats. I les prioritats les marca el disseny
del pressupost anual , que encamina les inversions i les
despeses en cada àrea i en cada política concreta. En aquest
sentit, crec que és important reflexionar sobre les prioritats
del PI (i dic el PI perquè el PSOE, soci de govern a
l ’Ajuntament, es troba perdut en combat) pel que fa als
propers pressuposts i a la reivindicació d’algunes inversions
del Consel l i del Govern a Porreres.

Tothom sap que les inversions en infraestructures noves no
només comporten despeses per executar-les, sinó que
després se’n deriven unes despeses de manteniment anuals
que s’han de preveure en els pressuposts ordinaris del
municipi.

És per això que crec que cal fixar les prioritats en cada
moment. A Porreres tenim diversos edificis i instal ·lacions
municipals que necessiten mà de metge. Tenim un Quarter
Nou que s’hauria de repensar per complet, un Quarter Vel l
completament infrauti l itzat, un Museu que també necessita
repensar, una bibl ioteca al lunyada del nucl i urbà i amb dèficit
de servei, i un l larg etcètera d’edificis municipals que crec
que faríem bé de repensar en conjunt. A més, tenim tot un
seguit d’instal ·lacions esportives que necessiten mil lores i
que cada any necessiten inversions per mantenir-les
adequadament.

Davant aquestes necessitats, que per a MÉS per Porreres
són clares i evidents, crec que al lò prioritari ha de ser
mil lorar el manteniment dels edificis i les instal ·lacions
gestionats per l ’Ajuntament, repensar-ne la ubicació dels
serveis, i si s’ha de plantejar alguna infraestructura nova,
com una pista d’atletisme, pensar-ho bé i debatre-ho abans
amb les entitats i amb la ciutadania en general , per veure els
pros i els contres en conjunt. És cert que l ’atletisme és un
esport amb una gran tradició al nostre poble i la
reivindicació de la pista és històrica i justa. I també és cert
que el Club Atletisme Porreres viu un moment dolç, mou
moltíssima gent (la qual cosa m’alegra molt) i que necessita
que es mil lorin no només les infraestructures que uti l itza,
sinó també el manteniment.

Però crec que faria bé el PI de deixar de l lençar propostes
demanant la impl icació de tots els partits polítics municipals,
quan ni tan sols han consultat prèviament aquests partits, ni
s’ha previst quin manteniment pot comportar aquesta
inversió. Cal establ ir un bon pla de manteniment
d’instal ·lacions i infraestructures actuals per aprofitar bé els
recursos materials i econòmics. L’equip de govern ens
trobarà amb la mà estesa per fer feina conjunta amb això!

Cal tenir en compte...

. . . .que no està bé que l ’equip de
govern obviï una moció de MÉS
aprovada pel Ple, quan fa un
informe per donar compliment a
la mesura aprovada.

...que la tasca de Càritas i
l ’Esplai Albercoc per a la
campanya de Nadal és de 10!

...la feina incansable de
l ’Agrupació Cultural per la
cultura del poble durant 50
anys! Enhorabona i a seguir!

...que fa un any que presentàrem
al ·legacions a les normes
urbanístiques i encara esperam
resposta.

...que més enl là del centre de
dia, Porreres i la seva gent gran
necessiten una residència
públ ica amb places suficients
per garantir un servei digne i de
qual itat.

...que enfadar-se perquè MÉS
organitza una taula rodona
sobre un tema d’interès al poble
no és de rebut. Som ll iures de
promoure debats amb qui
considerem oportú!

...que és ben hora de fer tancar
els solars del poble que són un
abocador de fems i
escombraries, a part d’un niu de
rates i insectes.

...que el Ple és un l loc per
debatre de forma calmada i
seriosa els temes que afecten el
poble, i no per fer crítiques
infundades i atacs personals
com va fer el l íder del PP el mes
de setembre.
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Ca na Justa és una empresa familiar de
planters amb cent quaranta anys d'antiguitat.
Na Catalina és la que regeix l'empresa, ella és
la quarta generació. A més de fer planters de
flors i tota classe d'hortalisses, la
característica més rellevant és la preservació
de les varietats mallorquines més antigues de
productes de l'horta.

Catalina, el fet de ser dona t’ha dificultat la
relació amb els pagesos, majoritàriament
homes?
No, no he tengut cap dificu ltat. La
desconfiança pròpia del canvi de generació; al
principi, preferien ser atesos per mon pare,
però amb el temps s’hi han avesat i ara ja
trebal lam amb tota confiança.

Com és el procés d'elaboració d'un planter?
Fer varietats locals és laboriós, noltros feim les
l lavors i això és un procés que ens duu un any.
Aquestes l lavors no germinen tan bé com les
comprades, per això ens veiem obligats a haver

d'aclarir i repicar. Una tasca que ens al larga la
feina. Des de fa un temps vaig incorporar una
màquina de sembrar que ens al leugera un poc el
procés.

La feina de fer planter és molt artesanal, les
noves tecnologies vos han estat d'utilitat per
donar a conèixer el producte?
La veritat és que no ens ha estat necessari
uti l itzar-les. La gent ens coneix i venen
normalment per recomanació d'altres cl ients.
Fins ara ens ha anat bé així, el contacte directe
amb la gent és el que més ens interessa. Poder
dir-l i a un cl ient com ha de sembrar el planter o
quina època és l ’adient per a cada varietat s’ha
de fer presencialment.

La preservació de varietats autòctones és un
dels vostres objectius principals. Quines
varietats destacaríeu?
La col de cabdel l , la tomàtiga de cor de bou, la
de ramel let, i el pebre ros gruixat que serveix
per torrar. Noltros feim més varietat local que
híbrid.

Empreses com la vostra enriqueixen la cultura
de Porreres. Ho sentiu així?
En l ’àmbit de Porreres no m'ho he plantejat,
crec que els porrerencs venen per proximitat i
per un costum de molts anys , però fora poble
per ventura sí. Pel que fa a Mal lorca sí que crec
que ens valoren per aquesta pecul iaritat de
conservació de les varietats autòctones. És
molta la quantitat de gent de fora poble que
venen expressament a comprar a ca na Justa.

mesperporreres@gmail.com facebook/mesperporreres @mesperporreres

Maria Rosa Juan

660 20 26 90
mariarosajuan@gmail.com

Tià Lliteres

687 74 67 93
sll iteres@gmail.com

Bartomeu Garí

655 18 23 33
tgarisalleras@gmail.com

ENTREVISTA A CATALINA VAQUER SORELL

mesperporreres.cat

L'Assemblea de MÉS per Porreres us desitja un venturós any 2022. Seguirem lluitant per un
poble millor, amb uns millors serveis públics i una gestió més transparent. Molts d'anys i bones

festes amb salut i seny!

mirosello
Resaltado




